



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

28 ايار (مايو) 2025

IMF CALLS ON EGYPT TO SIMPLIFY TAX AND CUSTOMS

PROCEDURES

The International Monetary Fund revealed that Egypt has made progress toward macroeconomic stability, "but it still needs to simplify its tax and customs procedures and broaden its tax base."

An IMF team visited Egypt as part of its fifth review of the \$8 billion financial support agreement signed in March 2024.

The head of the IMF mission to Egypt, Vladkova Hollar, confirmed that "Egypt has made tangible progress toward macroeconomic stability," noting that "growth is expected to continue improving, and we have raised our forecast for fiscal year 2024-25 to 3.8 percent, in light of the above-expected results in the first half of the year."

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)

صندوق النقد يطالب مصر بتبسيط الإجراءات الضريبية والجمركية



كشف صندوق النقد الدولي، عن إحراز مصر تقدماً نحو استقرار الاقتصاد الكلي "لكن لا يزال يتعين عليها تبسيط إجراءاتها الضريبية والجمركية وتوسيع قاعدتها الضريبية".

وزار فريق من صندوق النقد مصر، في إطار مراجعته الخامسة لاتفاق الدعم المالي البالغ قيمة 8 مليارات دولار والموقع في مارس/ آذار 2024.

وأكدت رئيسة بعثة الصندوق إلى مصر فلادكوفا هولار، أنّ "مصر أحرزت تقدماً ملموساً نحو استقرار الاقتصاد الكلي"،

لافتة إلى أنّه "من المتوقع أن يستمر النمو في التحسن، وقد رفعنا توقعاتنا للسنة المالية 2024-2025 إلى 3.8 في المئة، في ضوء النتائج التي فاقت التوقعات في النصف الأول من العام".

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

INDIA IS CLOSE TO OVERTAKING JAPAN ECONOMICALLY TO BECOME THE FOURTH LARGEST COUNTRY IN THE WORLD

The International Monetary Fund (IMF) forecasts that India's GDP will rise to \$4.187 trillion in fiscal year 2025-26, surpassing Japan's \$4.186 trillion economy, making India the fourth-largest economy in the world after the United States, China, and Germany.

Commenting on this historic shift, B.V.R. Subrahmanyam, CEO of the government-run think tank NITI Aayog, attributed India's economic rise to favorable geopolitical conditions, strong domestic fundamentals, and India's growing role in global supply chains.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)

الهند تقترب من تجاوز اليابان اقتصادياً لتحل المركز الرابع عالمياً



توقع صندوق النقد الدولي في تقريره صادر عنه أن يرتفع الناتج المحلي الإجمالي للهند إلى 4.187 تريليون دولار خلال السنة المالية 2025-2026، ليتجاوز بذلك اقتصاد اليابان الذي يُقدَّر بـ 4.186 تريليون دولار، لتصبح الهند رابع أكبر اقتصاد في العالم بعد الولايات المتحدة والصين وألمانيا. وفي تعليق على هذا التحول التاريخي، اعتبر الرئيس التنفيذي لمركز الأبحاث "نيتي أيوغ" الحكومي، بي في آر سبرهمانيام، أن صعود الهند الاقتصادي يعود إلى الظروف الجيوسياسية المواتية، والأسس المحلية القوية، والدور المتنامي للهند في سلاسل التوريد العالمية.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

OMAN'S BUDGET REVENUES DECLINE BY 7 PERCENT

Oman's total budget revenues declined by 7 percent year-on-year to OMR2.635 billion (\$6.85 billion) during the first quarter of 2025 amid declining oil revenues.

Data released by the Ministry of Finance showed that the Sultanate's oil revenues decreased by 13 percent to OMR 1.468 billion in the first three months of the year, compared to OMR 1.688 billion in the first quarter of 2024. Gas revenues, meanwhile, registered a slight decrease of 2 percent to OMR 436 million.

Public spending increased by 4 percent to OMR 2.771 billion compared to the same period last year. The Sultanate's public debt also decreased from OMR 15.3 billion to OMR 14.3 billion.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)

تراجع إيرادات موازنة سلطنة عُمان 7 في المئة



انخفض إجمالي إيرادات موازنة سلطنة عُمان بنسبة 7 في المئة على أساس سنوي، ليصل إلى 2.635 مليار ريال عُمان (ما يعادل 6.85 مليار دولار) خلال الربع الأول 2025 وسط تراجع إيرادات النفط.

وأظهرت البيانات الصادرة عن وزارة المالية، انخفاض إيرادات النفط للسلطنة بنسبة 13 في المئة لتسجل 1.468 مليار ريال عُمان في الأشهر الثلاثة الأولى من العام، مقارنة بـ 1.688 مليار ريال في الربع الأول من 2024، فيما سجلت إيرادات الغاز انخفاضاً طفيفاً بنسبة 2 في المئة لتبلغ 436 مليون ريال عُمان.

وارتفع الإنفاق العام بنسبة 4 في المئة ليصل إلى 2.771 مليار ريال عُمان مقارنة بالفترة نفسها من العام الماضي. كما انخفض الدين العام للسلطنة من 15.3 مليار ريال إلى 14.3 مليار ريال.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

IMF: UK ECONOMY BEGINS RECOVERY DESPITE GLOBAL CHALLENGES

The International Monetary Fund raised its forecast for UK economic growth this year and urged adherence to plans to reduce public borrowing. Growth this year is now expected to reach 1.2 percent, slightly higher than the 1.1 percent it forecast in April, before rising to 1.4 percent in 2026, despite challenges from US tariffs, which are expected to reduce annual output by 0.3 percent. The IMF noted that these revisions reflect the strong performance of GDP in the first quarter, highlighting the resilience of the UK economy despite the complex external environment.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)

GOLD RISES AS INVESTORS FLOCK TO THE MARKET.. WHILE EASING TRADE TENSIONS LIMIT GAINS

Gold prices rose in trading on Wednesday, as investors bought back the metal after the previous session's decline. Easing trade tensions between the US and the European Union limited the rally, while the market awaits key US data to assess the path of interest rates.

Spot gold rose 0.15 percent to \$3,304.89 per ounce, partially recovering from a 1 percent loss in the previous session. Meanwhile, US gold futures were steady at \$3,299.30.

US President Donald Trump backed down from his threat to impose 50 percent tariffs on the European Union, postponing implementation until July 9 to allow for negotiations with the 27-member bloc.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)

صندوق النقد الدولي: الاقتصاد البريطاني يبدأ تعافيه رغم التحديات العالمية

رفع صندوق النقد الدولي توقعاته لنمو اقتصاد بريطانيا هذا العام، وحضّ على الالتزام بخطط لخفض الاقتراض العام. ومن المتوقع الآن أن يصل النمو هذا العام إلى 1.2 في المئة، وهو أعلى بقليل من نسبة 1.1 في المئة التي توقعها في أبريل (نيسان)، قبل أن يرتفع إلى 1.4 في المئة عام 2026، على الرغم من التحديات الناجمة عن الرسوم الجمركية الأميركية التي يُتوقع أن تخفض الناتج السنوي بنسبة 0.3 في المئة. ونوه

صندوق النقد الدولي إلى أن هذه التعديلات تعكس الأداء القوي للناتج المحلي الإجمالي في الربع الأول، مما يعكس مرونة الاقتصاد البريطاني على الرغم من البيئة الخارجية المعقدة.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

الذهب يرتفع مع إقبال المستثمرين.. وتراجع التوتر التجاري يحد من الهكاسب

ارتفعت أسعار الذهب في تداولات اليوم الأربعاء، مع إقبال المستثمرين على الشراء بعد التراجع في الجلسة السابقة. وأدى انحسار التوترات التجارية بين أميركا والاتحاد الأوروبي إلى الحد من وتيرة الصعود، بينما يترقب السوق بيانات أميركية مهمة لتقييم مسار معدلات الفائدة. وصعد سعر الذهب في المعاملات الفورية بنسبة 0.15 في المئة ليلبلغ 3304.89 دولاراً للأونصة، متعافياً جزئياً من خسائر بلغت 1 في المئة في الجلسة السابقة. بينما استقرت العقود الآجلة الأميركية للذهب عند 3299.30 دولاراً.

وكان الرئيس الأميركي دونالد ترامب قد تراجع عن تهديده بفرض رسوم جمركية بنسبة 50 في المئة على الاتحاد الأوروبي، مؤجلاً تطبيق القرار إلى التاسع من يوليو تموز، لإفساح المجال أمام المفاوضات مع التكتل الأوروبي المؤلف من 27 دولة.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

